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موضع جدید حجت کریمی درباره اتفاقات تلخ پنجشنبه شرم آور است 

مدیران ساختگی و دیوار بلند حاشا
باز هم دیواری کوتاه تر از خبرنگارها در فوتبال ایران پیدا نشده است. سرپرست مدیرعاملی 

باشگاه استقلال ادعا کرده که ماجراهای تمرین جنجالی این تیم، از سوی خبرنگارها 

هدایت شده است. اگر چنین چیزی بود، چرا همان شب بیانیه صادر کردید و مشغول 

عذرخواهی از هواداران باشگاه شدید؟ این خبرنگارها بودند که با اشرار سرشناس دست 

می دادند و با آنها همکلام می شدند؟ این خبرنگارها بودند که از طرفداران باشگاه خواستند 

علیه مدیریت شـــما شعار ســـر بدهند؟ این خبرنگارها بودند که اوباش را به میان مردم 

فرســـتادند تا از کیان مدیریت شما دفاع کنند؟ با ما که نه، اما کاش حداقل با خودتان 

روراست باشید. کاش برای یک بار هم که شده مسئولیت یک اتفاق را در باشگاه برعهده 

بگیرید. این هم شبیه ماجرای ساپینتو شد که از نگاه شما بهترین مربی بود اما همین که 

پیشنهادتان را رد کرد، تبدیل به یک دروغگوی دائم الخمر شد. این همه تضاد، خودتان را 

آزار نمی دهد؟ این همه تناقض، برای خودتان پذیرفتنی است؟ شما استاد گل به خودی 

زدن هستید؛ چراکه باعث شدید سرمربی تان بعد از تنها یک جلسه تمرین با باشگاه، نامه 

عذرخواهی منتشر کند. چراکه باعث شدید همه آن لحظه های جذاب برای جواد نکونام 

در اولین روز بازگشت به استقلال، جایش را به سرافکندگی به خاطر تصمیم های باشگاه 

بدهد. همان طور که از اسم چهره های پیشکسوت باشگاه برای اعتبار خریدن استفاده 

کردید و تا دست تان رسید، تصمیم به انحلال کمیته فنی گرفتید. همان طور که با فاش 

کردن رقم قرارداد بازیکنان جوان، فشار را در اطراف آنها به اوج رساندید و همان طور که 

حالا با مقصر خواندن خبرنگارها در ماجرای تمرین، شـــعور فوتبالی ها در ایران را انکار 

کرده اید. ظاهرا گل به خودی زدن در این فوتبال، عواقب خاصی هم ندارد؛ چراکه نه وزیر 

ورزش اقدامی برای تغییرتان کرده و نه رئیس سازمان خصوصی تصمیم گرفته روی آنتن 

از شما سوال های فنی-اقتصادی بپرسد. این وسط، گناه هوادار باشگاه تان چیست که 

همیشه باید در موضع قربانی قرار بگیرند؟  انکار هم حدی دارد آقای مدیر. شما به گفته 

خودتان، نه از ماجرای بنرها باخبرید، نه می دانید که چه کسانی به تمرین استقلال راه 

داده می شوند. اگر واقعا این طور است، چرا جای تان را به افرادی نمی دهید که حداقل 

نسبت به اطراف شان، کمی مطلع تر باشند؟ آنها که پاسخ هر سوال را با »اطلاعی ندارم« 

و پاسخ هر انتقاد را با تئوری توطئه نمی دهند. 
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ورزشورزش f a r h i k h t e g a n o n l i n e

قرعه کشـــی رقابت های لیگ برتر در حالی قرار است در بازه زمانی 14 تا 18 

تیرماه برگزار شـــود که در فاصله یک ماه تا آغاز رســـمی فصل بیست وسوم 

این رقابت ها هنوز برخی ایرادها در نحوه برگزاری رقابت های لیگ برتر دیده 

می شـــود. این در حالی است که اگرچه هر  ساله سعی بر آن می شود تا این 

ایراد و اشـــکال ها برطرف شـــود اما با آغاز این رقابت ها باز هم حواشی ای رخ 

می دهد که گریز ناپذیر بوده و می تواند این رقابت ها را تحت الشعاع قرار دهد. 

بر همین اســـاس در صحبت با سهیل مهدی سعی شده است تا ابهامات و 

این ایرادات را مطرح کرده و از عالی ترین مقام برگزار کننده کمیته مسابقات 

نقطه نظراتش را جویا شویم. گفت وگوی »فرهیختگان« با سهیل مهدی، رئیس 

کمیته مسابقات سازمان لیگ را در ادامه می خوانید. 

چـــرا برنامـــه رقابت های لیگ برتر تا یک فصل کامـــل یا حداقل تا نیم فصل 

به صورت یکجا اعلام نمی شود؟

برنامه ما به صورت کامل آماده اســـت و از لحاظ اعلام برنامه به شـــخصه به عنوان 

مسئول برگزاری لیگ مشکلی ندارم، اما مقداری محدودیت  وجود دارد که در حال 

استعلام هستیم. علاوه بر آن، شرایط روز هم مهمند و نمی توان درباره همه جزئیات 

صحبت کرد. به همین دلیل باید مقداری صبر کرد تا در شرایطی نرمال برنامه های 

زمان بندی رقابت ها اعلام شود. 

قرار است تا قبل از جام ملت ها، نیم فصل اول به پایان برسد؟

باید تلاش کنیم این اتفاق بیفتد در غیر این صورت شاید اتفاقات دیگری رخ دهد. 

البته برنامه نیم فصل اول بسیار فشرده است، چون هم جام ملت ها را داریم، هم لیگ 

قهرمانان برگزار می شـــود. در کنار آن فیفا دی و آماده سازی تیم های ملی از جمله 

تیم امید و حضور این تیم در بازی های آسیایی را داریم. تورنمنت های پی درپی و 

همزمانی را در جریان نیم فصل اول شاهد هستیم. مقداری سخت است از نیم فصل 

اول به سلامت عبور کنیم، اما تلاش خودمان را می کنیم. 

برای الزام باشگاه ها به همکاری با تیم ملی امید قرار بود قوانینی وضع شود. 

هیات رئیسه در حال بررسی هستند. این موضوع باید تصویب هیات رئیسه را داشته 

باشـــد و سپس به ما ابلاغ شـــود، چون هنوز در دستورالعمل سازمان لیگ چنین 

چیزی وجود ندارد. 

به وضعیت تماشاگران برسیم. در فصل جدید تغییراتی را در این زمینه شاهد 

هستیم؟ و آیا باز هم شاهد محدودیت ها خواهیم بود؟

هر مســـابقه ای شـــرایط خاص خـــودش را در روز مســـابقه دارد. قاعدتا یکی از 

محدودیت هایی که خواهیم داشت حتما فروش بلیت الکترونیکی خواهد بود که 

این الزام را حتما خواهیم داشت تا تماشاگران حتما با بلیت وارد ورزشگاه ها شوند. 

قاعدتا محدودیت های کرونا برداشـــته شده اما به لحاظ ریسک مسابقه و شرایط 

پذیرش ورزشگاه متناسب با آن مسابقه و آن رقابت خاص، عوامل انتظامی و امنیتی 

اســـتان تصمیم گیری خواهند کرد که چه درصدی از ظرفیت ورزشگاه برای بازی 

مدنظر می تواند تماشاگر بپذیرد. این یک امر منطقی به شمار می رود که برای هر 

دیداری نمی توان ظرفیت صد در صدی را برای هر ورزشـــگاهی در نظر گرفت. یک 

بازی ریسکش بالاست و تقاضای زیادی برای حضور در ورزشگاه وجود دارد، مانند 

دربی تهران که نمی توان شرایط میزبانی 90 درصدی را رعایت کرد. این در صورتی 

است که در برخی شهرستان های دیگر نیز چنین شرایطی وجود دارد. بنابراین این 

موضوع را باید متناسب با شرایط روز بازی درباره اش تصمیم گیری کرد. 

هنوز شرایط میزبانی 90 درصدی در دربی تهران برای تیم های میزبان فراهم 

نشده است؟

به نظرم ساختار ورزشگاه آزادی هنوز به آن تکاملی نرسیده که چنین کاری را انجام 

دهیم. همین طوری هم این ورزشگاه شرایط خاص خودش را دارد و باید ببینیم تا 

روز آغاز مسابقات چند سکو آماده شده است. 

به نظر شما ورزشگاه آزادی با گنجایش کامل به رقابت های فصل جدید لیگ 

برتر خواهد رسید؟

قاعدتا با مصاحبه هایی که از مسئولان مربوطه شنیده ام به نظر می رسد آنها یک بازه 

زمانی یک و نیم تا دو سال را برای مرمت و تعمیر کامل سکوها اعلام کرده اند. بنابراین 

ورزشگاه آزادی با گنجایش کامل به این فصل نخواهد رسید. 

برای فصل جدید چه تدابیری را خواهید اندیشید تا ماجراهای دیداری مانند 

پرسپولیس و پیکان دوباره تکرار نشود؟

به نظرم این اتفاقات اجتناب ناپذیرند. شاید یک سال دیگر یا یک جای دیگر و برای تیم 

دیگر در یک شهر دیگر چنین اتفاقی دوباره تکرار شود. این موضوع را باید برای روز 

مسابقه بگذاریم. چون با توجه به شرایط خاص هر مسابقه باید در روز مسابقه برایش 

تصمیم گیری لازم را به عمل آورد. ما دستورالعمل های خاص خودمان را داریم، اما 

بحث ریسک ورزشگاه و میهمان پذیری ورزشگاه یک بحث دیگر است. اجازه دهید 

دستگاه های نظارتی که در این زمینه مرتبطند اظهارنظر کنند و ان شاءالله در این 

خصوص در همان روز بهترین تصمیم را خواهیم گرفت. یک زمان هایی مشکلات 

ایمنی هواداران به وجود می آید و سلامتی جان مردم بسیار مهم تر از برگزاری یک 

دیدار فوتبال است. 

یک باور غلط وجود دارد که سازمان لیگ معمولا طوری برنامه ریزی می کند 

که دیدار دربی خیلی در هفته های ابتدایی یا انتهایی نیفتد و در همان اواسط 

فصل برگزار شود. این موضوع چقدر صحت دارد؟

قرعه ها و زوج قرعه ها مشخص هستند و برنامه ریزی نیز براساس قرعه کشی مشخص 

و اعلام خواهد شد. قبلا هم باورهایی وجود داشت که می گفتند قرعه کشی مهندسی 

می شود و بعضا فکت هایی هم می آوردند که شبیه به قرعه کشی دو سه فصل پیش 

بوده و در چند ســـال پیش هم تکرار شده بود. این موضوع به زوج قرعه ها بستگی 

دارد و شانسی است و اصلا این قضایا وجود ندارد. وقتی زوج قرعه در می آید براساس 

آن چیدمان هم شکل می گیرد. 

برای زمان دربی هم پس برنامه ریزی خاصی نمی شود. 

اصلا و به هیچ وجه مهندسی وجود نخواهد داشت. برای ما فرقی نمی کند چه تیمی 

در چه هفته ای بازی کند و ما باید همه بازی ها را برگزار کنیم. چه هفته اول باشد و 

چه هفته آخر. چه فرقی برای ما می کند؟

درباره برنامه ریزی لیگ برتر که هر هفته کنداکتور تلویزیون را تغییر می داد 

چه تدابیری را اندیشیده اید که کمتر شاهد این اتفاق باشیم؟

صداوســـیما حداقل اثر را روی تغییر زمان مسابقات داشت و فصل گذشته شاید 

برای یک یا دو بازی بیشتر صداوسیما برای تغییر زمان بازی درخواستی نداشت و 

آن هم دیدارهایی بود که پخش مســـتقیم رقابت لیگ با برگزاری برخی رشته های 

دیگر مثل والیبال جهانی یا کشتی جهانی و... تداخل پیدا می کرد و از آن جایی 

که مردم می خواستند هر دو رقابت را به صورت کامل ببینند، زمان برگزاری آن یکی 

دوتا بازی را تغییر دادیم. 

به نظر می رسد شاید مجبور شوید از این به بعد تقویم سایر رشته های پرطرفدار 

دیگر را هم برای اعلام رقابت های لیگ برتر ببینید. 

درســـت اســـت و شـــاید این کار را انجام دهیم، اما به صورت کلی باید عرض کنم 

صداوســـیما زیاد درخواستی برای تغییر زمان بازی ها نداشته و بعید است امسال 

هم درخواست های اینچنینی را شاهد باشیم. 

به جز این موضوع چه پارامترهای دیگری برای تغییرات زمان دیدارهای لیگ 

برتر تاثیرگذار هستند؟

20 تا 30 درصد این موضوع به درخواســـت تیم هایی مربوط می شـــد که هزینه 

می کردند تا بازی هایشان پخش مستقیم شود. مثلا تیمی مانند هوادار در فصل 

گذشته هزینه هایی را متقبل شده بود تا برخی از بازی هایش پخش مستقیم شود. 

تیم مقابل هم البته از این موضوع منتفع شده و وقتی بازی هوادار پخش می شد، 

این بازی در شـــبکه اســـتانی تیم مقابل هم پخش می شد. یعنی دو استان از این 

قضیه نفع می بردند. بنابراین آنها درخواســـتی می دادند که اگر بازی ما در فلان 

ساعت باشد با توجه به هزینه ای که شده است، از دو شبکه استانی بازی ما پخش 

خواهد شـــد که سازمان لیگ همکاری می کرد تا حداقل هواداران دو تیم بتوانند 

به صورت مستقیم بازی تیم های محبوب خود را ببینند. حدود 30 درصد از تغییرات 

ما به خاطر این موضوع بود. 

مشکلات دیگری هم وجود داشت که روی برنامه ریزی شما تاثیرگذار باشد؟

مقداری هم پروازهای تیم ها ما را اذیت کرد. مثلا تیمی که می خواســـت از جنوب 

کشور به تهران یا اصفهان یا تبریز برود به طور ناگهانی یکی دو پرواز کنسل یا جابه جا 

می شد و این تغییرات پروازی جوری بود که مثلا اگر نیم ساعت زمان بازی را جابه جا 

نمی کردیم تیم میهمان باید یک شب بیشتر در شهر میزبان می ماند که همین امر 

هزینه های بیشـــتری را به تیم میهمان تحمیل می کرد و در چنین شرایطی بازهم 

ســـازمان لیگ همکاری های لازم را به عمل مـــی آورد. الان هم که می دانید چقدر 

هزینه ها سنگین هستند و در چنین فضایی باید همکاری لازم را به عمل بیاوریم. 

برخی تغییرات هم مورد نیاز نهادهای نظارتی بودند. در غیر این صورت ســـازمان 

لیگ راسا برنامه ای را بعد از تدوین، تغییر نخواهد داد. اکثرا به خاطر درخواست های 

سازمان های بالادستی و بیرونی از جمله خود باشگاه ها بود که ما سعی کردیم در این 

دوران اقتصادی که شرایط بسیار سخت است به باشگاه ها کمک کنیم. در مجموع 

این موضوع را هم می پذیرم که تغییرات زیادی را از لحاظ زمان بندی در فصل گذشته 

داشتیم که امیدوارم این فصل کمتر شاهد این تغییرات باشیم. 

سهیل مهدی در گفت وگو با »فرهیختگان«: سخت است از نیم فصل اول به سلامت عبور کنیم

برایزماندربی،مهندسینمیکنیم
 ورزشگاه آزادی به تکاملی نرسیده که قانون 90 درصد در دربی رعایت شود                آزادی با ظرفیت کامل به این فصل هم نخواهد رسید

 ماجرای دیدار پرسپولیس و پیکان؟ اجتناب ناپذیر و ممکن است تکرار شود!                برنامه کامل زمان بندی لیگ آماده است اما برای اعلام محدودیت هایی داریم

رقیب یامگا برای پنالتی زدن!

استقلال بعد از 324 روز بازیکن خرید
تیم فوتبال استقلال در حالی روز گذشته سومین روز تمرینات خود را زیر نظر 

جواد نکونام آغاز کرد که با پیوستن مهرداد محمدی به این تیم سرانجام نخستین 

خرید استقلالی ها قطعی شد تا این وینگر 29 ساله که سابقه بازی در کشورهای 

پرتغال و قطر را به همراه راه آهن و سپاهان در کارنامه دارد، برای فصل بیست وسوم 

رقابت های لیگ برتر آبی پوش شود. محمدی که در تیم های اخیر خود حسابی 

گلزن نشان داده، سابقه بازی در پست های وینگر راست و چپ و مهاجم نوک را 

هم در کارنامه خود به ثبت رسانده تا به این ترتیب استقلالی ها یک بازیکن آچار 

فرانسه را به اردوی خود اضافه کرده باشند. 

نکته قابل توجه اینکه محمدی بعضا گل های خود را از روی نقطه پنالتی به ثمر 

رســـانده و در تیم هایی که پیش از این بازی کرده نشان داده پنالتی زن قهاری 

اســـت. این در حالی اســـت که در استقلال در دو سال اخیر این وظیفه یعنی 

زدن پنالتی های استقلال به گردن کوین یامگا بوده که این بازیکن با گل کردن 

تمامی پنالتی های خود )یک پنالتی روی ریباند به ثمر رسید( نشان داد در این 

امر مهارت بالایی دارد. حالا با اضافه شدن محمدی به استقلال به نظر می رسد 

یامگا مدافع هافبک سمت راست استقلال یک رقیب سرسخت در امر پنالتی 

زدن پیدا کرده باشد. هرچند با توجه به سابقه خوب بازیکن فرانسوی در به ثمر 

رساندن پنالتی های دو فصل اخیر آبی پوشان به نظر می رسد در فصل پیش رو 

نیز همین بازیکن گزینه زدن پنالتی های آبی پوشـــان در جریان مسابقه باشد. 

اما در صورت غیبت در ترکیب استقلال، مطمئنا محمدی با اطمینان بیشتری 

جور او را خواهد کشید. همچنین نکته جالب درباره جذب مهرداد محمدی اینکه 

استقلالی ها که بعد از آخرین خرید خود در پیش فصل گذشته به خاطر بسته بودن 

پنجره نقل و انتقالاتی در نیم فصل موفق به جذب بازیکن جدید نشده بودند، 

سرانجام بعد از 324 روز از یک بازیکن جدید رونمایی کردند. 

محمد محبی و مهدی قایدی دو خرید انتهایی استقلال در فصل گذشته بودند 

که در فاصله زمانی یک روز به استقلال پیوستند. این در حالی است که هر دو 

بازیکن به فاصله 4 و 3 روز بعد از اعلام رسمی توسط کانال باشگاه، قرارداد خود 

را در یک روز با باشگاه استقلال به امضا رساندند. 

2 تیم سرخپوش رقیب استقلال در جذب نادری

وعدهاستقلالیهابهمدافعسابق:یکشنبهمیبندیم!
تیم فوتبال استقلال با حضور در بازار نقل و انتقالاتی سرانجام از نخستین خرید خود رونمایی کرده و با 

مهرداد محمدی قرارداد رسمی به امضا رساند. نکته قابل توجه اینکه طی روزهای گذشته خبر از حضور 

بازیکنانی مانند محمد نادری، عارف آقاسی، آرمین سهرابیان و چند بازیکن دیگر در جمع آبی ها شنیده 

می شود اما هنوز اقدام مشخصی برای جذب این دسته از بازیکنان از سوی باشگاه صورت نگرفته است. 

این در حالی اســـت که طی روزهای گذشـــته از محمد نادری به عنوان خرید بعدی آبی پوشان نام برده 

می شد و حتی طی صحبت هایی که با این بازیکن و مدیر برنامه هایش صورت گرفته، از سوی باشگاه به وی 

وعده داده اند روز یکشنبه قرارداد نهایی با وی امضا خواهد شد.  گفتنی است طبق شنیده های خبرنگار 

»فرهیختگان« نادری که مایل اســـت دوباره به اســـتقلال برگردد با پیشنهاداتی از سوی فولاد و تراکتور 

نیز مواجه شده و حالا این دو تیم به عنوان رقیب آبی پوشان پیشنهاد جذب نادری را به مدیر برنامه های 

وی ارائه کرده اند تا درنهایت این بازیکن تصمیم گیرنده اصلی درخصوص انتخاب تیم آینده اش باشد.

همکاری می کنیم اما تقویم جابه جا نمی شود

مخالفتسازمانلیگبادرخواستنمایندگانآسیایی
با نزدیک شدن به آغاز رقابت های لیگ برتر و از آنجا که برای اولین بار قرار است رقابت های لیگ قهرمانان آسیا از فصل تابستان آغاز شود، بر 

همین اساس شنیده می شود گویا 4 نماینده ایران در آسیا به دنبال برخی تغییرات درخصوص اعلام برنامه های لیگ به دلخواه خود هستند 

که در این زمینه سهیل مهدی به »فرهیختگان« گفت: »در جلسه ای که با حضور رئیس فدراسیون فوتبال داشتند درخواست هایی مطرح شد 

که برنامه بازی ها را برای این تیم ها راحت تر کنیم که این امر نمی تواند محقق شود، چون برنامه لیگ به مشکل برمی خورد. ما همه هفته ها را 

باید با هم ببینیم. نمی شود به یک تیم استراحت بدهیم و به یک تیم دیگر استراحت ندهیم. اگر این هفته ها را آزاد کنیم از فرمت مسابقاتی 

خارج می شویم و به جام ملت ها نخواهیم رسید. این برنامه ای است که امیر قلعه نویی از ما خواسته و باید در راستای منافع تیم ملی آن را 

لحاظ کنیم. بنابراین باید با تعادل، همه این مسائل را لحاظ کنیم. ما همیشه به نمایندگان کشورمان کمک کرده ایم و فرقی نمی کند چه 

تیمی در آسیا حضور داشته تا جایی که پارسال فولاد به تنهایی در آسیا حضور داشت و به این تیم هم تا روز آخر کمک کرده ایم، حتی به تیمی 

مثل پدیده که در شرایط خاصی بود هم در گذشته کمک کرده ایم. این امر جدا از این قضیه نیست، ما نمی توانیم خیلی به سمت باشگاه ها 

غش کنیم و خیلی هم آنها را تنها نمی گذاریم، بنابراین سعی می کنیم فضایی بینابینی را فراهم کنیم تا تیم های دیگر هم متضرر نشوند. 

خبر خوش برای تیم های تهرانی

ورزشگاه تختی در فصل جدید میزبانی می کند
رقابت های لیگ برتر حدود یک ماه دیگر آغاز می شـــود، این در صورتی اســـت که شنیده می شود برای فصل جدید زیرساخت جدیدی مانند ورزشگاه تختی تهران 

به چرخه زیرســـاخت های کشـــور برای برگزاری رقابت های لیگ برتر اضافه خواهد شد. ســـهیل مهدی، رئیس کمیته مسابقات در این خصوص به »فرهیختگان« 

گفت: »از این ورزشـــگاه بازدید کردم و مهم ترین آیتمی که باید به شـــروع لیگ برســـد بحث چمن ورزشگاه تختی است، برای بقیه اش زمان کافی وجود دارد. الان 

بزرگ ترین مشـــکل چمن این ورزشـــگاه اســـت که آن هم وقتی با پیمانکارش صحبت می کردیم این قول را داد که تا هفته های ابتدایی چمن را به شرایط مطلوبی 

برساند. باید ببینیم تا چه حد این وعده عملی خواهد شد.«

وی درباره اینکه در این صورت کدام باشـــگاه ها از این ورزشـــگاه بهره مند خواهند شد، گفت: »هر تیمی که متقاضی باشد و ما دخالتی در این زمینه نداریم. برای 

ما بســـیار خوب اســـت که یک ورزشگاه در تهران به زیرساخت هایمان اضافه خواهد شد. ما استادیوم خوب در تهران نداریم و اگر چمن این ورزشگاه اضافه شود و 

برسد، تختی از ورزشگاه های خوب ماست که می توانیم استفاده لازم را از آن ببریم.«

محمدرضاحاجیعبدالرزاق
خبرنگار گروه ورزش


